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Andronache (ANRE): Consideram ca avem capacitatea sa putem tine în echilibru

sistemul energetic din Republica Moldova

România are capacitatea si forta necesara sa poata tine în echilibru sistemul energetic din Republica

Moldova, a declarat, luni, Gabriel Andronache, vicepresedintele Autoritatii Nationale de Reglementare în

domeniul Energiei (ANRE).

 

"Lucrurile au evoluat astfel încât s-a luat decizia si au fost decizii mai vechi în acele memorandumuri care au fost

actualizate în permanenta si ultimul a fost actualizat anul acesta în luna aprilie, ca sa se faca o linie de 400 KV

între Suceava si Balti, o linie de 138 km (...) Şi, totodata, Isaccea-Vulcanesti, care functioneaza în momentul de

fata, o sa fie continuata cu o linie de 400 pâna la Chisinau si care e deja în lucru. Consumul în momentul de fata în

Republica Moldova este de circa 800 MWh, în zona Chisinaului circa 600 - 650 pe vârf, comparativ cu ceea ce

înseamna consumul României, care pe vârf ajunge undeva la 7.000, si având o capacitate instalata de peste 18.300

de megawati, consider si consideram ca avem capacitatea si forta necesara sa putem sa tinem în echilibru sistemul

energetic din Republica Moldova", a spus Andronache, la o conferinta organizata de Consiliul Concurentei.

 

El a subliniat ca la nivelul autoritatilor de reglementare în domeniul energiei din cele doua tari colaborarea este

foarte buna si exista un program de cooperare si asistenta care este actualizat în permanenta.

 

"În acest moment el a fost actualizat pentru perioada urmatoare. În urma cu o luna, o luna si un pic, pe 26

septembrie, a fost semnat la Chisinau si urmeaza mâine (marti - n. r.), la sediul ANRE, sa fie semnat planul de

implementare a acestui program pe anul 2024. Sunt câteva lucruri care par asa, marunte, dar în spate înseamna

foarte multa munca si usor, usor, ele sunt implementate, pentru ca exista o deschidere din ce în ce mai mare din

partea colegilor din Republica Moldova. Am fost de mai multe ori în Republica Moldova, am fost inclusiv la

Odesa în perioada de razboi, anul trecut, în septembrie. Ca în orice situatie dificila au aparut si oportunitati si de

data aceasta Republica Moldova a dorit sa le foloseasca si consider ca are un parcurs bun, iar noi, ca frati mai mari,

ne oferim sa-i ajutam si sa îndeplineasca toate conditiile pentru a intra în aceasta mare familia europeana care ne-a

ajutat si sa-i ajute si pe ei", a punctat vicepresedintele ANRE.

 

Acesta a reamintit ca, începând cu 2012, au fost semnate mai multe memorandumuri între România si Republica

Moldova pe zona de energie, electricitate si gaze, care au facut posibile ulterior implementarea unor proiecte

importante între cele doua tari.

 

"Şi daca e sa ne uitam foarte bine care a fost primul proiect important, este vorba despre conducta de gaz

Iasi-Ungheni. Am participat la momentul respectiv, în august 2013, la începutul lucrarilor, la Iasi, dupa ce am fost

si în Republica Moldova împreuna cu comisarul de energie de la momentul respectiv din Uniunea Europeana. Şi

lucrurile au mers mai departe. Conducta a fost facuta, a fost finalizata statia de comprimare, pentru ca cele doua

sisteme sunt un pic diferite din punct de vedere al presiunii. A fost facuta pe teritoriul României, la Onesti, de catre

Transgaz. De asemenea, a fost creata o companie de proiect, o companie importanta la vremea respectiva, care a

functionat, functioneaza si un rol important în companie, de asemenea, l-a avut Transgaz, astfel încât lucrurile

merg destul de bine si exista o interconexiune puternica între cele doua tari. Pe zona de electricitate si aici lucrurile

merg bine si vor fi si mai bune", a mentionat Andronache. 
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